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Inspreken Eddy van Essen, Politieke Markt 11-06-2025 
 

Onderhandelingsresultaat afspraken verpakkingsafval VNG/NVRD en Verpact. 
 
VNG, NVRD en Verpact zeggen: “Bronscheiding waar dit kan, nascheiding waar 
het nodig is”. Nou, dan zijn we er in Hengelo snel uit. Bronscheiding PMD kan niet 
in Hengelo. Daar kunnen we het na jarenlang doormodderen over eens zijn. Het 
resultaat is bekend: sterk vervuild PMD, extreem hoge kosten, urenlang 
vruchteloos gesoebat in de gemeenteraad, ontevreden burgers, verloedering van 
de openbare ruimte door afval en zwerfvuil, ongedierte en een teleurstellende 
ondermaatse milieuprestatie. 
 
Waarom bemoeien VNG, NVRD en Verpacht zich nadrukkelijk met keuze van 
inzameling terwijl dit wettelijk gezien de verantwoordelijkheid is van de 
gemeenteraden? Het onderhandelingsresultaat heeft invloed op de 
afvalstoLenheLing, ook dit is de verantwoordelijkheid van de gemeenteraad. 
Waarom is de voor of tegenstem dan een collegebevoegdheid? 
 
Gelukkig kozen en kiezen steeds meer gemeenten, door over te gaan op 
nascheiding, voor het ontzorgen van haar inwoners. Een trend die zich al jaren 
laat zien en niet is te stoppen. Niet alleen omdat het meer service biedt en 
eLiciënter is maar ook een veel beter duurzaamheidresultaat oplevert.  
Het uitgangspunt zou dan ook moeten zijn: “Nascheiding waar dit kan, 
bronscheiding waar het nodig is”. 
De voorkeur voor bronscheiding is volgens mij niet gebaseerd op zakelijke en 
economische motieven maar op een ideologische geloofsovertuiging. 
‘Bewustwording’ is het toverwoord, de inwoner moet bewust gemaakt worden. 
 
“Besluitvorming vindt in oktober plaats” zegt het college. Wat moeten we ons 
hierbij voorstellen? Er zal eerst een gedegen voorstel moeten komen waarna 
uiteindelijk de gemeenteraad beslist. Hoe gaan de volksvertegenwoordigers van 
de Hengelose politieke partijen de inwoners betrekken bij deze besluitvorming?  
 
Hengelo heeft nooit een integraal afvalbeleid vastgesteld, daar ligt mede de 
oorzaak van het Hengelose afvalprobleem. Dit probleem kun je niet los zien van 
de keuzes die in het verleden zijn gemaakt. Keuzes waarbij de inwoners niet of 
nauwelijks bij betrokken zijn zoals bij het “door de strot drukken” van het 
omgekeerd inzamelen en recentelijk de PMD-inzameling met zakken in de 
hoogbouw. Het gevolg is dat we nu een draak van een afvalsysteem hebben. 
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Mijn advies aan het college en de gemeenteraad is: Kijk eens om je heen. Ga te 
rade en op bezoek bij gemeenten die overgestapt zijn of nog gaan op nascheiding 
zoals recentelijk de gemeenten Gooi en Vechtstreek, Tynaarlo en Valkenswaard. 
 
Gemeente Tynaarlo (stedelijkheidsklasse 4) over nascheiding: “Deze keuze is 
goed overwogen. En gebaseerd op nieuwe inzichten over afvalverwerking en 
afvalscheiding. Veel mensen doen hun best het plastic zorgvuldig te scheiden. 
Speciale installaties voor nascheiding kunnen dat scheiden echter nóg 
beter. Door gebruik te maken van de nieuwste technologieën kunnen we meer 
recyclen. GrondstoBen kunnen zo teruggewonnen worden. En hoge kosten 
worden voorkomen”   
 
En wethouder duurzaamheid van Valkenswaard (stedelijkheidsklasse 3) zegt: 
“Met de invoering van nascheiding maken we afvalscheiding eenvoudiger voor 
onze inwoners én boeken we indrukwekkende milieuwinst. De resultaten van het 
eerste kwartaal bevestigen dat deze aanpak werkt: we winnen naar verwachting 
nu in drie maanden bijna net zoveel waardevolle grondstoBen terug als voorheen 
in een heel jaar. Dat is een enorme stap richting een circulaire toekomst voor 
Valkenswaard.” Einde citaat. 
 
Breng opnieuw een werkbezoek aan afvalverwerker Omrin of Attero waar de 
nieuwe en meest geavanceerde nascheidingsinstallatie in gebruik is genomen 
met een scheidingsrendement van 75-80%. Er wordt niet alleen PMD 
nagescheiden maar uit deze installatie wordt ook een enorme hoeveelheid 
biogas geproduceerd. Hiermee kan ons gemeentelijke aardgasverbruik vervangen 
worden door groen gas zoals ook de Friese overheden jaarlijks 7 miljoen kuub 
groengas van Omrin gebruiken.  
 
Ter afsluiting een toepasselijke quote van Albert Einstein.  
 
“We kunnen een probleem niet oplossen met de denkwijze die het heeft 
veroorzaakt” 
 
Afval Informatie en Advies Hengelo, Eddy van Essen, adviseur circulaire 
economie.  
www.facebook.com/afvalinformatieenadvieshengelo  E-mail: 
aieahengelo@ziggo.nl 
X: @aieahengelo 


